
Zápis ze školení adeptů na posuzovatele drůbeže konaného dne 22.1.2022 

v chovatelském areálu ve Štítarech 

 

Školení adeptů na posuzovatele drůbeže se již tradičně konalo v chovatelském areálu ZO ČSCH 

Kolín-Štítary. I přes skutečnost, že termín školení byl avizován s patřičným předstihem 

(pozvánka odeslána dne 9.12.2021), z celkového počtu adeptů (17) se jich této akce zúčastnilo 

pouze sedm. Smutné je, že z deseti chybějících adeptů měli pouze tři tu slušnost, že se alespoň 

omluvili. Všem adeptům, kteří se nezúčastnili školení bude zaslán dopis s žádostí o rekapitulaci 

dosavadního plnění povinností a zvážení dalšího setrvání v řadách adeptů na posuzovatele 

drůbeže.  

Školení zahájil v 9,00 hodin předseda Sboru posuzovatelů drůbeže ing. Zdeněk Dráb. Přivítal 

všechny přítomné adepty a lektory a poděkoval příteli Jiřímu Královi za perfektní technické 

zabezpečení školení. Přítomní byli seznámeni s programem tohoto školení. Následovala 

informace pro adepty končícího ročníku o konání závěrečných zkoušek a jejich průběhu. 

Lektoři ing. Zdeněk Dráb a mgr. Václav Nedělka seznámili adepty pomocí názorných 

prezentací s historií domestikace domácí drůbeže, se základy taxonomie, zootechnickými 

pojmy a jednotlivými soustavami ptáků (kosterní, svalovou, kožní a pokryvem těla, trávící, 

vylučovací, nervovou, rozmnožovací a tvorbou a oplozením vajec). Po každé dílčí přednášce 

následovala živá diskuse, kde se jednotliví adepti vyjadřovali a dotazovali k jednotlivým 

tématům. Velmi obšírně byl probírán nový způsob posuzování drůbeže v rámci ČSCH platný 

od 1.1.2022. Adepti si na posuzovací lístky vyzkoušeli posuzování jednotlivých druhů drůbeže 

podle promítaných obrázků a tato část školení je asi nejvíce zaujala a i bavila. Tradičně byl pro 

adepty připraven písemný test, který úspěšně vypracovali všichni zúčastnění.  

Novinkou letošního školení byly prezentace jednotlivých adeptů na téma libovolné plemeno a 

druh domácí drůbeže. Všichni adepti měli prezentace velmi dobře obsahově i graficky 

zpracované, velmi dobře se rovněž zhostili odborného výkladu a zdatně obstáli i při odpovídání 

na doplňující a někdy i dost „všetečné“ otázky, kterými se je snažil nachytat zejména předseda 

sboru. 

Po vyčerpání všech bodů programu předseda sboru ing. Zdeněk Dráb poděkoval všem 

přítomným za účast a popřál jim šťastnou cestu domů. 

Co dodat závěrem? Celé školení probíhalo v příjemné atmosféře, na všech adeptech byl patrný 

zájem o probíraná témata a všichni se zapojovali do odborné debaty. Je pouze velká škoda, že 

adeptů, kteří jsou opravdu zapáleni pro danou věc, mají slušné jednání a zodpovědný přístup 

k plnění svých povinností, stále ubývá. 

 

        Ing. Zdeněk Dráb  

       předseda Sboru posuzovatelů drůbeže 

 


